
 

 

Lausunto/ Kettukangas-Hanhikankaan tuulivoimahankkeen YVA-ohjelma ja 
sähkönsiirto 
  
Ymp  § 26  19.06.2024    
245/10.02.02/2022    
 

 Valmistelija 
 
Rakennustarkastaja Jyri Harju, p. 040 848 8243 tai jyri.harju@perho.com 

 
 Keski-Suomen elinkeino- liikenne- ja ympäristökeskus (ELY-keskus) pyytää 

Perhon ympäristölautakunnalta lausuntoa Kettukangas-Hanhikankaan 
tuulivoimahankkeen YVA-ohjelmasta sekä tuulivoimapuiston 
sähkönsiirtovaihtoehdoista. Hanke sijoittuu Kinnulan ja Pihtiputaan kuntiin. 

  
 Lisäksi hankkeeseen kuuluu sähkönsiirto, joka sijoittuu vaihtoehdosta riippuen 

Kinnulan, Perhon, Halsuan ja/tai Lestijärven kuntien alueelle. Suunnitellut 400 
kV voimajohtoreittivaihtoehdot SVE1 ja SVE2 sijaitsevat Keski-Suomen ja 
Keski-Pohjanmaan maakuntien alueella Kinnulan, Perhon, Halsuan ja / tai 
Lestijärven kuntien alueille.  

 
 Sähkönsiirtoreittien päävaihtoehdoista SVE1 sisältää kolme (SVE1A–SVE1C) 

alavaihtoehtoa, joista SVE1B ja SVE1C sijoittuu ainoastaan Kinnulan puolelle 
ja SVE1A  kulkee Kinnulasta Pihtiputaan puoleen liityntäpisteeseen. 

  
 SVE2 sisältää neljä alavaihtoehtoa (SVE2A–SVE2D). Vaihtoehdosta riippuen 

voimajohdot liittyvät Kinnulan (Metsälinja 2) tai Halsualle sijoittuvan Kanniston 
sähköasemalle. Kaikki neljä vaihtoehtoa kulkevat Perhon kautta, joista 
SVE2D on pohjoisin vaihtoehto, joka kulkisi Lehtosenjärven ja Sääksjärven 
välistä. 

 
 Rakennustarkastajan päätösehdotus  

 
Perhon ympäristölautakunta lausuntonaan toteaa seuraavaa:  
 
1. Lautakunta on lausunut YVA ohjelmasta ja sähkönsiirrosta edellisen kerran 
25.5.2022, jolloin Perhon kautta suunnitellut sähkönsiirtovaihtoehdot kulkivat 
huomattavan läheltä Mökälän kylän asutusta sekä osa vaihtoehdoista läheltä 
Salamajärven kansallispuistoa.  
 
2. Nyt esitetyt Perhon kautta kulkevat sähkönsiirtovaihtoehdot ovat siirtyneet 
huomattavasti etäämmälle asutuksesta ja kansallispuistosta, mikä on hyvä 
asia.  
 
3. Perhon ympäristölautakunnan näkemyksen mukaan Perhon kautta 
kulkevista sähkönsiirtovaihtoehdoista pohjoisin vaihtoehto eli SVE2D olisi 
suotavin.  
 
4. Muilta osin lautakunnalla ei ole YVA-ohjelmasta huomautettavaa. 

  
 Päätös 
 
 Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
 ----- 



 

 

 Kirsi Polvilampi ilmoitti esteellisyytensä (intressijääviys) ja poistui kokouksesta 
ennen asian käsittelyä ja päätöksen tekoa tämän pykälän ajaksi. 

 ----- 
  
 Toimenpiteet, otteet 
 

- Keski-Suomen ELY-keskus 
--- ----- 
 
 


